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  i Fredensborg Kommune            - UDKAST -                                

 

                                   Referat af ordinært møde nr. 10.  

                                           i Lokalbestyrelsen  

                                      Tirsdag den 4. februar 2020 

 
Deltagere:    Annie Albrecht, Ingrid Prehn, Ingrid Dahlrot, Michael Huusom,   

                     Henrik Nielsen,  Erik Daugaard, Jørgen Simonsen, 

                     Allan Frank-Nielsen, Niels Mehnke,  Niels Søndergaard, Leif Lau . 

                     Bjørn Sandberg,  Flemming Thomsen. 

Ikke tilstede: Erling Vrå og Astrid Lyngsø 

 

Ad 1.Næstformanden  Michael Huusom  bød velkommen til mødet og spurgte om der var 

bemærkninger til den udsendte dagsorden og til referatet fra sidste møde. 

Erik henviste til punkt 4 – motion – hvor instruktører til kurset ”Op at stå, hvis du falder – 

men hvordan” rettelig hedder Linda og Finn. 

Referatet blev godkendt. 

 

Ad 2. Kassereren. 

 a, b, c, d, e, f,: 

Henrik nævnte indledningsvis, at vort regnskab for 2019 var afleveret til Ældre Sagens 

Hovedkontor – og godkendt. 

Herefter henviste Henrik til de udsendte opgørelser – ”Resultatopgørelse – December 

2019” og ”Aktivitetsspecifikation – December 2019”. 

Han gennemgik opgørelserne, som viste et pænt overskud med en omsætning på ca. kr. 

885.000, som illustrerer, at Ældre Sagen i Fredensborg efterhånden er ret omfattende. 

Mere specifikt viste resultatopgørelsen bla. gode ”kontingentandel” og andre tilskud fra 

ÆldreSagen og § 18 midler fra kommunen. 

Vort bookingsystem har vist sin styrke, idet der f.eks. siden januar har været 2.807 

bookinger. 

Vort medlemsblad har annonceindtægter på ca. kr. 114.000 og produktionsomkostninger 

på ca. 80.000, hvilket er meget tilfredsstillende. 

Tilskud fra influenza vaccinationen gav kr. 7.460.  

Opgørelserne viste også, at både Dameværelset og Herreværelset er flittigt besøgt. 

Lokalbestyrelsen kunne således tage opgørelserne til efterretning. 

Jørgen  nævnte, at Lindehuset i Fredensborg skal anskaffe nye sangbøger, idet de 

nuværende er slidt ned. Han forespurgte, om lokalbestyrelsen ville donere kr. 15.000 til 

formålet. Lokalbestyrelsen drøftede spørgsmålet – bl.a. ud fra tidligere sager.  

Resultatet heraf blev, at svaret var nej, idet dette formål ikke ligger indenfor Ældre 

Sagens formål. 
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Ad 3: Sekretariatsgruppen. 

a og b: 

 Allan gennemgik de forskellige elementer, der skal være klar til Årsmødet den 10. marts: 

 - Stemmesedler er modtaget af Erling, som også rekvirerer kuglepenne, bolcher   hos 

Ældre Sagen. 

 -  Erling har kontaktet de seneste års dirigent Carsten Thaarup og fået accept, at han 

    Påtager sig opgaven igen i år. 

-   Niels S. sørger for IT, herunder Dagsorden, Summarisk opstilling af årsresultatet, 

    kandidatopstilling,m.v.  

    (hvad med sang?). 

På selve mødet gennemgår Henrik årets økonomiske resultat – i store træk. 

På valg til næste års bestyrelse er: 

Erling Vrå, Allan Frank-Nielsen, Ingrid Prehn, Niels Søndergaard, Jørgen Simonsen. 

Alle er indstillet på at stille op igen. 

De to nuværende suppleanter: Ingrid Dahlrot og Bent Kallemose er også på valg. Begge 

stiller op som kandidat til lokalbestyrelsen. 

Lokalbestyrelsen drøftede valgproceduren, idet der var en fælles opfattelse af, at det 

nuværende antal bestyrelsesmedlemmer (11) er et passende antal. 

Der er pt. 2 suppleanter, hvilket også er passende. Men antallet kan udvides. 

Der skal således gennemføres 2 valghandlinger: 

- Et valg til selve lokalbestyrelsen, hvor 5 medlemmer skal vælges og 

- Et til suppleant posterne. 

- Eventuelle øvrige kandidater til lokalbestyrelsen efterlyses på Årsmødet af 

dirigenten – og eventuelle navne påføres kandidatlisten. 

Niels S. gennemgik et forslag til gennemførelse af optællingen af stemmer efter 

valghandlingen. Forslaget bygger på anvendelsen af et program, som han havde lavet, 

som vil gøre, at optællingen vil ske væsentlig hurtigere end sidste år.  

Som hjælpere ved optællingen stillede Leif Lau, Henrik Nielsen og Bjørn Sandberg sig til 

rådighed inkl. deres computere. 

Allan nævnte on-line-valgprotokol. Emnet tages op på næste møde. 

 

Allan gennemgik herefter proceduren for bestilling af lokaler til den kommende sæson. 

Ansøgning om lokaler skal ske fra 19/2 til 19/3. 

Foreløbig havde han modtaget 62 ønsker om lokaler. Indtastning af ansøgningerne vil 

medføre 333 indtastninger i ”Aktiv Fredensborg”!! 

 

Ad 4. Orientering fra de bestyrelsesansvarlige: 

Social-Humanitært område: Ingrid 

a; Ingrid orienterede om Søndags Cafèen, hvor Michael holder foredrag om sit liv. Mødet 

foregår i Humlebæk. 

b; Vedr. Sorg- og livsmodsgruppen ønskede Ingrid indrykket en annonce for at gøre 

opmærksom på tilbuddet og for at tiltrække flere deltagere.  

c: Kampagnen for flere besøgsvenner havde indtil nu givet 7 frivillige. 

d: Temadag for alle frivillige i Social-Humanitært område gennemføres 19. marts om 

eftermiddagen. 
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e: Kursus gennemføres den 17.februar for frivillige på områderne demens, 

kommunikation, forståelse og samvær. 

f: Måltidsvenner mødes en gang om ugen på Benediktehjemmet. 

g: Ingrid nævnte, at nødet for kontaktpersoner er ændret til 3. marts. 

Til slut udleverede Ingrid en ny brochure om ”Pårørendevenner”, som hun appelerede 

lokalbestyrelsen til distribuere ”rundt i kommunen”. 

 

 Motion: Erik: 

 a: Erik orienterede om den igangværende kortlægning af motionsaktiviteter, hvor bl.a. 

den aktivitetsansvarlige for gymnastik i Fredensborg – Hans Bro – vil anvende 

bookingsystemet fra den kommende sæson. Problemet er pt. at man ikke har e-mail 

adresserne på deltagerne. Møde herom den 29. februar. 

b: Der gennemføres en spørgeundersøgelse blandt aktivitetsansvarlige, instruktører for 

alle inde- og udemotionsaktiviteter. Møde herom den 27. februar. 

Erik nævnte, at der tirsdag i denne uge kl. 14-15 er møde om aktiviteten 

”faldforebyggelse”. Instruktørerne er som nævnt Linda og Finn. 

Erik nævnte herefter, at Fredensborg Kommune har anmodet om Ældre Sagens støtte til 2 

nye aktiviteter under overskriften ”Sundhedsfremme i naturen” –( rigtige mænd i naturen 

og sund i naturen). Støtten skal bestå i annoncering, markedsføring m.v. 

Spørgsmålet drøftes som dagsordenspunkt  på næste møde. 

Erik nævnte yderligere, at han er i kontakt med formanden for petanque klubben i 

Fredensborg vedr. muligheden for at Ældre Sagen kan spille petanque onsdag formiddag. 

Nærmere herom på næste møde. 

 

 Kultur- sprog og spil (Annie). 

 Annie ønskede godkendelse af kr. 1.500 til indkøb af 104 kortmapper til bridge. 

 Lokalbestyrelsen godkendte ansøgningen. 

 

Kreativitet – Astrid. 

Astrid var ikke tilstede på mødet, derfor i.a.b. 

 

IT – Niels S. 

a: Niels gennemgik  Windows-programmet til optælling af stemmer ved Årsmødet.  

Proceduren for anvendelse af systemet blev tidligere gennemgået på mødet. 

Stemmetællere er udpeget. Niels understregede, at stemmesedlerne skal være 

nummererede.  

b: Niels nævnte, at der er en opdatering af Ældre Sagens IT-system på vej. 

Som afslutning på dette punkt udtrykte Niels ønske om at udtræde af 

”forebyggelsesudvalget”. Spørgsmålet drøftes på næste lokalbestyrelsesmøde. 

 

Arrangementsgruppen  - (Bent): 

Bent nævnte, at der var stor efterspørgsel efter plads til de 4 arrangementer i Første 

halvår:  

-Besøg på Fredensborg Forsyning A/S. 

-Besøg på Weidinger Glas A/S i Søborg. 
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-Besøg i Skuespilhuset. 

-Cabaret-vamdring i Nyhavn og i Minefeltet. 

Kun ganske få billetter tilbage. 

 

  Rejsegruppen – (Ingrid D og Annie.) 

  Ingrid D nævnte, at turen til Sverige er udsolgt. Turen til Andalusien  14.- 21. april har  

  indtil nu for få tilmeldte. Ingrid uddelte brochure med opfordring til, at lokalbestyrelsen 

  gør en indsats for flere tilmeldinger. I modsat fald aflyses turen. 

  Turen til Sønderjylland i forbindelse med ”100 året for genforeningen” 11-12 juli er ok. 

  Der er stadig pladser til turen til ”Nationalpark Vadehavet” fra 27-29.september. 

 

  Ad 5 Sager til drøftelse: 

  a: Kursus for erfarne bilister gennemføres med kørelærer fra Hørsholm som instruktør. 

  Der er 45 tilmeldte som hver betaler kr. 550. Kurset gennemføres 4 gange på 

  Græstedgård. Nyhedsbrev udsendes med information om introduktionsmøde. 

  b: Tilgang og anvendelse af Ældre Sagens ”listeværktøjer” blev drøftet. Følgende har pt. 

  adgang til systemet – Allan, Henrik, Erling og Michael. 

  c: Lokalbestyrelsen drøftede kort spørgsmålet om ”mimrekortets” fortsatte eksistens.  

  DOT har foreløbig udsat afgørelsen til 1. januar 2021. 

  d: Michael orienterede kort om tilskuddende til de planlagte koncerter. 

  e: Flemming orienterede om den kommende generalforsamling i Den Gamle Biograf i  

  Fredensborg den 29. februar. Bestyrelsen har indgået forlig med kommunen 

  og handlingsplan og budget er vedtaget. 

  f: Samtalesaloner er et arrangement, der gennemføres på Nivå  

  Bibliotek.Almenmenneskelige emner kan drøftes.Jørgen undersøger emnet nærmere. 

  g: Der afholdes Byfest i Kokkedal den 5.juni. Ældre Sagen har tidligere deltaget.   

  Michael  ønskede en tilkendegivelse om fortsat deltagelse. Lokalbestyrelsen var positiv. 

  h: Forespørgsel om anskaffelse af ”Teleslyngeanlæg” på Skovgården. Forespørgslen 

  videregivet til kommunen. 

  Spørgsmålet om Ældre Sagens deltagelse i aktiviten ”Hjerneugen” videregivet til Ingrid  

  P. til nærmere undersøgelse. 

 

  Ad punkt 6: Ældre- og Sundhedspolitisk Udvalg (ÆSU). 

  Punkterne a,b og c: 

  Michael orienterede om kurset den 18. februar i Allerød ”Hvordan har ældrepolitikken  

  det  i din kommune”. Der er tilmeldt 8 deltagere fra Ældre Sagen i Fredensborg – 6  

  bestyrelsesmedlemmer og 2 Social-humanitære aktivitesansvarlige. 

  ÆSU afholder møder flere gange årligt med kommunens ældrechef Hans Bækvang. 

  I ÆSU deltager fra Ældre Sagen følgende: Michael, Ingrid, Henrik og Jørgen. Næste  

  møde er 6. februar. 

  d: Høringssvar vedr. kommunens kultur-, fritids- og sundhedspolitik 2019-2022 kort  

  drøftet. 

  e: ”Foody Fredensborg” kort drøftet. Næste sammenkomst 7. februar. Ingrid D havde  

  tidlige deltaget. 
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 Ad punkt 7. Andres sager til drøftelse. 

 Michael orienterede kort om Seniorrådet. 

 Niels S. ønske om udtrædelse af ”Forebyggelsesudvalget” afgøres på næste møde. 

 

Ad 8 Informationsområdet: 

a: Niels M orienterede om Medlemsbladet, som netop er distribueret. Der var fra 

Lokalbestyrelsen generel stor tilfredshed med bladet og dets artikler og billeder. 

Og ikke mindst økonomien bag tilvejebringelse og udgivelse af bladet. 

 b: ”Det Sker” . Leif nævnte, at alle bidrag til seneste udgave var afleveret til tiden. 

 Rejser vil i fremtiden blive samlet under aktiviteter. 

 c: Hjemmesiden. Bjørn gav en status. Flere lokalbestyrelsesmedlemmer bad Bjørn fjerne   

 allerede gennemførte aktiviteter fra Hjemmesiden. 

 d: Annoncering. Ingrid P havde tidligere på mødet foreslået en annonce vedr. sorg-og 

livsmodsgruppen. Spørgsmålet drøftes nærmere. 

 e: Nyhedsbrev udsendes i denne uge. Nyhedsbrevet omhandler 5 emner. 

 

Ad punkt 9 Orientering i øvrigt. 

a: Næste Lokalbestyrelsesmøde er tirsdag 3. marts kl. 9. 

b: Årsmødet er tirsdag 10. marts i Kommunens Cafeteria. Henrik indkøber mad og 

drikke. 

c: John Mogensen ”live” koncert 15. marts. 

d: Lokalbestyrelsen afholder konstitueringsmøde tirsdag 17. marts kl. 9 i Frivilligcentret. 

 

Ad punkt 10. Eventuelt 

Ikke behandlet. 

Mødet slut kl. 12.  
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